
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 

 
 

Milí čtenáři, 

právě otevíráte letošní třetí číslo Pohledských 

listů. Prázdniny utekly jako voda, dovolené 

skončily a s příchodem nového školního roku 

jako by ves ožila. Slýcháme hlahol školáků u 

autobusové zastávky, odpoledne již probíhá 

činnost ve spolcích, děti sportují, chodí do 

kroužků, kde se jim věnuje řada báječných, 

aktivních dospělých. Díky překrásnému, ještě 

spíše letnímu počasí, je do večerních hodin 

rušno i na dětském hřišti. Není divu, že také 

zářijové víkendy byly protkány různými 

sportovními a společenskými akcemi. Nejen 

o nich se podrobně dočtete právě uvnitř tohoto 

čísla. Věříme, že se Vám bude líbit. 

Všem našim čtenářům přejeme příjemné prožití 

krásných podzimních dnů. 

Redakční rada 

 

 
 

                                                                                                                                                           

INFOKOUTEK, ANEB CO SE CHYSTÁ V NEJBLIŽŠÍM OBDOBÍ 

 
POKUS zve na premiéru představení Kletba rodu Canterville, 
v KD Bramborárna v Pohledu ve dnech 7. a 8. 10., vždy od 17 
hodin. Více uvnitř čísla. 

Svoz želeného šrotu se uskuteční 14. 10. od 8 hodin 
v Pohledu, Simtanech a Rouštanech. Nepotřebné železo 
připravte před své domy, podpoříte tím činnost SDH Pohled. 

Kominické práce bude provádět ve dnech 17.-19.10. kominictví 
Jaroslav Voda. Objednávat se můžete na OÚ (tel. 724 189 741, 
e-mail ou@obecpohled.cz) do 17.10. do 8 hodin. 

Svoz nebezpečného odpadu se uskuteční v Pohledu 31. 10. 
v době od 14.30 do 14.45 hodin. 

Kurz plstění – 11. listopadu od 13 hodin v klubovně hasičské 
zbrojnice, zájemci se naučí vyrobit touto technikou panenku. 

Pohledské kulturní seskupení, POKUS – výroční členská 
schůze se uskuteční 18. 11. 2023 v klubovně hasičské zbrojnice, 
členové budou informování. 

TJ Sokol Pohled – výroční členská schůze se uskuteční 25. 11. 
2023 v klubovně hasičské zbrojnice, členové budou informováni. 

Rozsvěcení vánočního stromečku v Pohledu proběhne 
v pátek 1. prosince od 18 hodin před obecním úřadem. 

Zájezd do divadla v Českých Budějovicích pořádají 
zahrádkáři 9. prosince.  

Sběr starého papíru - starý papír můžete odevzdat v sobotu 
7. 10., 4. 11. a 2. 12. 2023 v době od 9 do 10 hodin u fary. 

  Čtvrtletník 

Tel. hospodářka  29. září 2023 
724 189 741 
Tel. kancelář starosty  Obecní úřad Pohled 
724 189 742   úřední hodiny: 
Elektronická podatelna Pondělí  8.00 - 12.00 
podatelna@obecpohled.cz   13.00 - 17.00 
 Středa  8.00 - 12.00 
www.obecpohled.cz   13.00 - 17.00 
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ZPRÁVY ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
Vybrány jsou nejdůležitější projednávané body. Celé usnesení je uveřejněno na úředních deskách obce a zápis je k nahlédnutí na 
obecním úřadu. 

Ze zasedání 29. 6. 2023 

Zastupitelstvo obce Pohled schválilo: 

• Smlouvu o využití obecního systému odpadového 
hospodářství a zajištění zpětného odběru elektrozařízení č. 
MUC002_2023 mezi ELEKTROWIN a.s., IČO 27257843, 
Michelská 300/60, 140 00 Praha 4 a Obcí Pohled. 
 

Zastupitelstvo obce Pohled rozhodlo:              

• uzavřít nájemní smlouvu mezi Obcí Pohled (pronajímatel), a 
TJ Sokol Pohled, z.s, IČO: 46483241, Sokolská 279, 582 21 
Pohled (nájemce), o pronájmu části pozemku obce p. č. 
402/2, v k. ú. Pohled, v areálu poutního místa sv. Anna v 
termínu 26. 7., 29. 7. a 30. 7. 2023. 

• od 1. 7. 2023 o ceně stočného ve výši 25 Kč bez DPH / m3 / 
rok pro všechny subjekty napojené na splaškovou kanalizaci 
obce. 

• o prodloužení termínu pro připojení nemovitosti dle zákona 
na splaškovou kanalizaci obce nejdéle do 31. 10. 2023. 
Zastupitelstvo obce Pohled zároveň pověřuje starostu obce 
individuálním řešením žádostí majitelů nemovitostí o 
prodloužení termínu pro připojení nemovitosti na splaškovou 
kanalizaci. 

• o využívání služeb komunikačního systému Munipolis obcí 
Pohled. 

Zastupitelstvo obce Pohled vzalo na vědomí:   

• stížnost občanů ulice Nad Tratí na dopravní situaci a stav 
komunikace v ulici Nad Tratí. 

• Rozpočtová opatření č. 03/2023. 
 

Ze zasedání 13. 9. 2023 

Zastupitelstvo obce Pohled schválilo: 

• Plánovací smlouvu mezi Obcí Pohled (Obec) a fyzickou 
osobou, Havlíčkův Brod (Žadatel) na akci „ZTV pro 7 RD Na 
Kalvárii, k. ú. Pohled“. 

• hospodaření a plnění rozpočtu obce Pohled za dvě čtvrtletí 
roku 2023 a rozbor hospodaření příspěvkové organizace 
obce – Mateřské školy Pohled za dvě čtvrtletí roku 2023. 

• Rozpočtové opatření č. 06/2023. 
 

Zastupitelstvo obce Pohled rozhodlo:              

• žádosti Ireny Kučerové, IČO: 72780924, Hostovice 20, 530 
02 Pardubice, ze dne 29. 8. 2023, částečně vyhovět 
snížením nájemného z pronájmu pozemků na pouť u Svaté 
Anny v roce 2023 z 10.000,00 Kč na 5.000,00 Kč. 

• o prodeji podílu obce 18/838 pozemku p. č. 260/15, výměra 
1604 m2, ostatní plocha, jiná plocha, v k. ú. Pohled, 
odděleného geometrickým plánem č. 692-221658/2022, za 
cenu 5.168,00 Kč bez DPH, Správě železnic, státní 
organizaci, IČO 70994234, Dlážděná 1003/7, 110 00 Praha 1 
– Nové Město. Náklady na geometrický plán, znalecký 
posudek, sepsání smlouvy a vklad do Katastru nemovitostí 
hradí kupující. 

• o prodeji podílu obce 18/838 pozemků p. č. 465/13, p. č. 
465/14, v k. ú. Bedřichov u Jihlavy, a p. č. 512/10 v k.ú. 
Pávov, za cenu 51.944,39 Kč bez DPH, Statutárnímu městu 
Jihlava, IČO 00286010, Masarykovo náměstí 1, 586 01 
Jihlava. Náklady na znalecký posudek, sepsání smlouvy a 
vklad do Katastru nemovitostí hradí kupující. 

• o zrušení bodu 3e Usnesení č. 1/23 ze dne 23. 2. 2023. 

• o podílu obce na realizaci projektové dokumentace firmou 
Projekt efekt s.r.o., IČO: 27517721, Beckovského 1882, 580 
01 Havlíčkův Brod na akci „ZTV pro 7 RD Na Kalvárii, k.ú. 
Pohled“, ve výši 1/7 celkových nákladů, tj. 97.837,00 Kč. 

• o finančním daru pro každého žáka první třídy základní školy 
s trvalým pobytem v Pohledu ve výši 3.000,00 Kč od školního 
roku 2023/2024. 

• o finančním daru pro každé dítě nově nastupující do 
Mateřské školy Pohled ve výši 1.000,00 Kč od školního roku 
2023/2024. 

• o poskytnutí finančním daru ve výši 1.000,00 Kč ve školním 
roce 2023/2024 také ostatním dětem navštěvujícím 
Mateřskou školu Pohled. 

 
Zastupitelstvo obce Pohled vzalo na vědomí: 

• uzavření starostou obce Smlouvy o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene č. 1007C23/18, mezi ČR - Státním 
pozemkovým úřadem, IČO 01312774, Husinecká 1024/11a, 
130 00 Praha 3 - Žižkov (budoucí povinný) a Obcí Pohled, 
(budoucí oprávněný), na akci „Orientační osvětlení Pohled, 
ul. Zámecká k nádraží“. 

• uzavření starostou obce Smlouvy o smlouvě budoucí o 
zřízení služebnosti č. PVL-1746/2023/SML, mezi Povodím 
Vltavy, státní podnik, IČO 70889953, Holečkova 3178/8, 
Smíchov, 150 00 Praha 5 (budoucí povinný) a Obcí Pohled, 
IČO 00268062, Revoluční 39, 582 21 Pohled (budoucí 
oprávněný), na akci „Orientační osvětlení Pohled, ul. 
Zámecká k nádraží“. 

• Rozpočtová opatření č. 04/2023 a č. 05/2023. 
 
 

 
 

UPOZORNĚNÍ 
Obec žádá vlastníky pozemků a na nich vzrostlých keřů a 
stromů, aby do konce listopadu odstranili větve keřů nebo 
stromů přesahující na pozemky obce, které jsou místními 
nebo účelovými komunikacemi. Odstranění je nutné z 
důvodu provozuschopnosti komunikací pro nákladní 
automobily (zejména svozové vozy komunálního odpadu, 
dodávky doručovacích služeb, zásobování atd.). Dále z 
důvodu přehlednosti a bezpečnosti komunikací, zejména 
křižovatek. Odstranění je vhodné realizovat do výše cca 3,5 
m, tj. průjezdné výšky nákladních automobilů. Pokud 
vlastníci stromů a keřů neodstraní větve sami, odstraní je a 
uklidí zaměstnanci obce v době vegetačního klidu (prosinec 
– březen). 

   

 
 
JPO – VÝJEZDY K POŽÁRŮM 
Výjezdová Jednotka požární ochrany obce Pohled byla 
jihlavským operačním střediskem povolána ke dvěma 
událostem. První byl 26. července v odpoledních hodinách požár 
oplocenky v lese za pilou u Neuwirthů. Při této události měla 
naše jednotka na starost doplňování vody do hasičských cisteren 
z hydrantu u obecního úřadu. Dne 14. září to byl výjezd k požáru 
zahradního domku v ulici Nad tratí, kde naši hasiči koordinovali 
dopravní situaci a byli využiti také k technické pomoci při hašení 
požáru. U obou zásahů byla využita technika naší JPO, 
především dopravní automobil k přepravě hasičů a jejich 
pracovního vybavení. 

 



REALIZACE OPRAV MÍSTNÍCH KOMUNIKACÍ 

Ve dnech 17.-26. 7. byly tzv. stříkanou technologií realizovány 
opravy místních komunikací firmou SILPRA Brno. Opravena byla 
komunikace „Nad Strání“ o celkové ploše 640 m2 a délce 185 m 
za cenu 387 200 Kč. Obec na opravu získala dotaci 150 000 Kč 
z Kraje Vysočina, Fondu Vysočiny, programu Obnova venkova 
Vysočiny 2023. Opravy probíhaly také v ulici Zámecká, u 
rozestavěné budovy v ceně 36 300 Kč, vjezd k mateřské škole ve 
výši 23 377 Kč. V ulici Nádražní u č. p. 268 si oprava vyžádala 
25 955 Kč a u č. p. 36 částku 9 438 Kč.  

 

U Svaté Anny samot byla opravena komunikace od sjezdu ze 
silnice 1/34 na hranice k. ú. Simtany v podílové ceně 182 000 Kč 
pro obec, Lesní družstvo ve Štokách hradilo podíl v ceně 653 000 
Kč bez DPH. Za lokální opravy komunikace u Svaté Anny samot 
uhradila obec částku 26 000 Kč.                                              (MiK) 

 

 

OPRAVY KOMUNIKACÍ PO VÝSTAVBĚ KANALIZACE A VODOVODU 

Obec v rámci reklamací povrchů místních komunikací iniciovala 
jejich opravy v období července až září. Opravovalo se v ulici Nad 
Tratí, propadlé přípojky, hlavní řad a oprava vodovodní přípojky 
(provedlo VHST, Pelhřimov), v ulici U Štítu přípojka kanalizace a 
následně komunikace (VHST). V ulici Zahradní II byla opravena 
přípojka kanalizace a následně komunikace (Aquasys, Žďár n. S.) 
a v ulici Revoluční proběhla oprava propadlé komunikace u OÚ, 
točna kolem sochy sv. Jana Nepomuckého. Tato oprava si 
vyžádala přesun autobusové zastávky na jeden den do prostoru 
proti domu č. p. 18. Firma VHST provedla opravu místa podvrtu 
za řekou v ulici Nádražní a místa hydrantu v ulici U Štítu.       (MiK) 

 
POUŤ U SVATÉ ANNY 2023 

Obec Pohled za pronájmy pozemků v areálu u Svaté Anny a za 
poplatky ze vstupného z akcí konaných v rámci tradiční pouti 
obdržela příjmy ve výši 51 592 Kč. Výdaje za pronájem WC kabin 
a odvoz a likvidaci odpadu činily 11 104 Kč. Zisk činí 40 488 Kč. 
Tyto prostředky jsou určeny na péči o zeleň a další výdaje 
v souvislosti s údržbou areálu poutního místa Svaté Anny.     (PD) 

OPRAVA CHODNÍKU V MATEŘSKÉ ŠKOLE 

V červnu byla realizována oprava povrchu chodníku v areálu 
mateřské školy společností Dvořáková – stavební firma s.r.o., 
Dvorce, Kyjov. Důvodem opravy byly nerovný povrch dlažby 
chodníku, popraskané dlaždice a široké spáry. Chodník opravený 
zámkovou dlažbou bude bezpečnější pro provoz MŠ a zejména 
pro aktivity dětí. Provedené práce byly v hodnotě 218 120 Kč a 
byly hrazeny částečně z rozpočtu obce a částečně z daru 
Českomoravského štěrku, Mokrá (kamenolom Pohled).         (MiK)              

 

 

   

 
POUTNÍK V OBCI POHLED 

23. srpna do obce, na své třetí etapě Cyrilometodějské cesty 
z Nového Města n. M. do Světlé n. S., zavítal pan Ivan Pírko 
z Jičína. Tento neskutečně vitální a optimistický osmdesátník 
cestuje pěšky nebo na kole nejen po ČR, ale navštívil již řadu 
zemí světa, vč. Nepálu, Gruzie, Španělska a dalších. V naší obci 
se mu líbilo, podle vlastních slov se zde „cítil jako u přátel“. 
Přejeme hodně zdraví a energie na další cesty.                      (PD)                                                                                          



DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ V ČOV POHLED 

V neděli 17. září v odpoledních hodinách měli všichni zájemci 
možnost prohlédnout si areál čistírny odpadních vod v Pohledu, 
nejbližší čerpací stanici a dozvědět se řadu informací o fungování 
a provozu naší kanalizace a ČOV. Pan starosta a zaměstnanci 
obce, kteří se o provoz starají, se důkladně připravili, včetně 
názorných obrázků. Přesto panovala trošku nervozita, jestli vůbec 
někdo přijde. Snad ano, aspoň na tu klobásu… S prvními 
příchozími byly obavy pryč a pan starosta s panem Polzerem 
prováděli, ukazovali, vysvětlovali a odpovídali na otázky. Řada lidí 
se při odchodu svěřila, jak jsou překvapení a rádi, že přišli, 
protože už ví, jak to vlastně všechno funguje. Směrem k čerpací 
stanici, jejíž provoz vysvětloval pan Nimmertondl, vyrazilo celkem 
107 lidí, kteří si poté na hřišti TJ Sokol dali tu slíbenou klobásku a 
dobře vychlazené pivko či limonádu. Celé odpoledne se i díky 
krásnému slunečnému počasí vydařilo a pohleďáci si na hřišti 
příjemně poseděli a poklábosili. Tak snad brzy bude podobná 
příležitost. Děkujeme sportovcům za poskytnutí zázemí a zajištění 
občerstvení.                                                                              (PD) 

 

 

 

 

 

 

 



AKTIVITY NEJEN PRO SENIORY 

Obec Pohled se v letošním roce připojila 
k obcím, které se ve větší míře starají o 
volnočasové aktivity svých občanů. V 
tomto úsilí ji také finančně podporuje 

Kraj Vysočina prostřednictvím dotačního programu „Rodinná a 
seniorská politika 2023“. Je nutné upřesnit, že se opravdu nejedná 
pouze o aktivity pro seniory, naopak, cílem je zapojit všechny 
generace. K takovým společným aktivitám patřily již realizované 
zdobení perníčků, velikonoční dílny, vázání živých květin nebo 
kurz pedigu, jehož poslední lekce proběhla 27. září.  

Do konce roku 2023 ještě plánujeme ještě několik dalších aktivit, 
jako např. pouštění draků s opékáním brambor (a třeba i jablek 
nebo špekáčků), květinové vazby na dušičky, adventní dílny a 
možná zvládneme i zdobení vánočních perníčků. Především pro 
seniory budou určeny přednášky o problematice bezpečnosti na 
internetu a riziku požáru v domácnosti. Ve spolupráci s mateřskou 
školou připravujeme také tradiční vánoční besídku pro seniory, 
letos v trochu odlišném formátu.  

Termíny jednotlivých programů budou upřesněny, sledujte proto 
Munipolis, www obce a vývěsky. Aktivity jsou pro účastníky 

zdarma. Přijďte mezi nás     .                                                   (PD) 

 

 

 

ZPRÁVY Z FARNOSTI 

Během letošních svatoanenských poutních slavností jsme 
přivítali v kostele sv. Anny obnovené varhany. Dovolte kratičké 
ohlédnutí za jejich osudem: Tento královský nástroj byl pořízen v 
roce 1771 pohledskou abatyší Kandidou Adlerovou 10 let po 
výstavbě kostela. Autorství je připisováno mistru Adalbertu 
Schreierovi (1709-1795) z Kuksu. V literatuře je zmiňována 
jediná významná oprava v roce 1885. Naštěstí nedošlo 
k významné změně píšťalového fondu a nástroj se dochoval 
v docela autentické podobě: Tvoří jej 6 rejstříků (dva dřevěné 
Copula major a minor, a čtyři cínové Oktáva, Kvinta, Mixtura a 
Principál) ve varhanní skříni, plus jeden basový rejstřík umístěný 
v pozadí. Vzduch je dodáván dvojicí klínových měchů v základně 
stroje. Neutěšený stav varhan způsobený aktivním červotočem 
v první dekádě tohoto století nás přivedl k myšlence pokusit se 
nástroj zachránit. Přípravné práce započaly v roce 2017, kdy 
pánové restaurátoři Dalibor Michek ze Studének u Jihlavy a Jan 
Mach z Červeného Kostelce vyhotovili restaurátorské záměry. 
V roce 2018 byl nástroj rozebrán, převezen do dílen, očištěn a 
ozářen. V roce 2019 došlo k restaurování těla varhanní skříně, 
měchu, vzdušnic, píšťalnic a stoliček. V letech 2020-2021 bylo 
provedeno vyspravení polychromie skříně, dořezby 
dekorativních prvků a petrifikace dochovaných zdobných částí, 
jejich zlacení a restaurování klaviatury manuálu. V roce 2022 
bylo pokračováno na varhanním stroji: byly zhotoveny repliky 
částí, které nebylo možno zachránit (např. komplikovaná 
píšťalnice prospektových píšťal). V květnu 2023 došlo k 
sestavení stroje na jeho původním místě, osazení a intonaci 
píšťalového fondu. Během dopolední bohoslužby na svátek sv. 
Anny 26. 7. 2023 pan děkan a pohledský administrátor A.R.D. 
Oldřich Kučera varhany požehnal a poprvé je rozezněl pan 
varhaník Jan Pavlas ze Skuhrova. Po odpolední mši sv. byl 
nástroj představen veřejnosti v rámci inauguračního koncertu, 
kterého se excelentně zhostil diecézní organolog prof. Václav 
Uhlíř. Pan děkan Kučera v úvodním slovu poděkoval 
restaurátorům a všem institucím, bez jejichž finanční pomoci by 
nebylo možné náročné práce uskutečnit: Kraji Vysočina, 
Ministerstvu kultury ČR, Obci Pohled a městu Přibyslav. Celkové 
náklady obnovy varhan činily 1,87 milionu Kč. Farnost Pohled se 
podílela částkou 892 tis. Kč. Tyto prostředky by nebylo možno 
shromáždit bez štědrosti mnoha dárců – farníků a poutníků. 
Prodej poutních oplatek v letošním roce k tomuto snažení přispěl 
25 tis. Kč. Kéž vzkříšené varhany přispějí k znovuobjevení krásy 
tradiční duchovní hudby jakož i k posvěcení věřících i ostatních 
návštěvníků. 

 

Záchranné práce v interiéru kostela sv. Anny by měly pokračovat 
na výzdobě hlavního oltáře – v současnosti se pozornost 
soustředí na pořízení kopií odcizené sochařské výzdoby. Jedná 
se o ambiciózní záměr nejen z hlediska nákladů ale i umělecké 
náročnosti. Tyto aktivity je možno individuálně podpořit mimo jiné 
zakoupením benefičních oplatek a svíček každou neděli až do 
listopadu, kdy jsou v kostele sv. Anny slouženy mše svaté 
namísto farního kostela sv. Ondřeje, kde se i letos pracuje na 
obnově architektury hlavního oltáře. Úsilí obnovit výzdobu našich 
kostelů by nemělo být samoúčelné – důstojnost a vnější krása by 
měla zrcadlit čistotu duše. Kéž si každý z nás dobře uvědomí 
závažnost slov afrického kardinála Roberta Saraha, který při 
nedávné návštěvě naší vlasti při pouti v Římově u Českých 
Budějovic pronesl na adresu umírající Evropy: "Náš život má 
smysl jen tehdy, když ho prožíváme na kolenou před Bohem, v 
blízkém a hlubokém vztahu k Němu."  

Jan Novotný 



INFO Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 

V druhé polovině měsíce června jsme opravdu nezaháleli. Další 
červnovou aktivitou byl den IZS v Havlíčkově Brodě, kde měly 
děti možnost zhlédnout hasičská auta, prohlédnout si výbavu 
hasičů, Policie ČR, záchranky, Městské policie, vojáků, 
vězeňské služby. Pro děti byly připraveny různé aktivity, měly 
možnost si prohlédnout autobus, který přepravuje vězně, viděly 
ukázku hašení hořícího hrnce a na ukázku přiletěl i policejní 
vrtulník. Využili jsme i možnosti si vyzkoušet sezení na policejní 
motorce. Den plný zážitků byl fajn a těšíme se zase za rok. 

 
Anetka Eisová se slečnami s ČČK Pohled k nám zavítala s první 
pomocí. Děti si zopakovaly, co umí a ví, ošetřily si také svého 
plyšového kamaráda. Všechny děti byly moc šikovné. 
 

 
Letošní školní rok jsme zahájili s počtem 20 dětí. Mateřskou 
školu bude nově navštěvovat deset dětí ve věku 2,5 - 4 roky, pět 
dětí s povinným předškolním vzděláváním a jedno s odkladem 
povinné školní docházky. 
Školní vzdělávací program Poznávám svět nás bude provázet 
všemi aktivitami v mateřské škole po celý školní rok.  
V měsíci září jsme opět tradičně vyjeli na plavecký kurz a také 
nás navštívilo loutkové divadlo, které se díky počasí mohlo 
odehrát venku, na našem nově opraveném chodníku. 
Přejeme krásný, slunečný podzim. 

Text a foto Leona Čermáková, ředitelka školy 

 

ZE SOKOLÍHO HNÍZDA 
Po přípravách tradičních pouťových zábav a 
stánku u Sv. Anny, jsme na zábavách 
přivítali kapely Variace a Galen. Akce se 
vydařily a u stánku na Sv. Anně jsme měli 
návštěvnost největší my. Pivo jako křen a 
výborné klobásy nalákaly velké množství lidí. 

Na zvelebování našeho areálu jsme začali 
dělat po skončení letních prázdnin, a to 

výstavbou oplocení a vstupní branky a vrat. Práce jsou v plném 
proudu a rádi bychom náš areál letos uzavřeli oplocením. V 
souběhu s těmito pracemi jsme připojili kabiny a klubovnu na 
kanalizaci.  

Mládež - mladší žáci jsou spojeni s Havlíčkovým Brodem B a 
hrají okresní přebor Havlíčkův Brod. Zbývající domácí zápas 
odehrají 14. 10. v 10 hod. s Rozsochatcem. Mladší a starší 
přípravky jsou spojeny s Českou Bělou a hrají okresní přebor 
Havlíčkův Brod. Obě přípravky hrají zápasy turnajově a turnaje v 
Pohledu se budou konat 21. 10. od 9 hod.  

A tým - po neúspěšném boji o postup do krajského přeboru se 
začalo trénovat pod novým trenérem Radimem Sehnalem. 
Zatěžkávací zkouška přišla v neděli o pouti, kdy k nám 
k pohárovému utkání zavítali fotbalisté Přibyslavi. V náročném 
utkání jsme zvítězili a do dalšího kola nám byli přiřazeni 
fotbalisté Nové Vsi u Nového Města na Moravě. Účastník 
krajského přeboru a 3x vítěz krajského poháru k nám zavítal 
27. 9. a odvezl si nečekanou porážku 4:1. V utkání jsme otočili 
nepříznivý stav, dokázali jsme favorita přehrát a zaslouženě 
vyhrát a můžeme se těšit na jarní los semifinále. Možní soupeři 
jsou FŠ Třebíč, Kouty a Tis. 

Novou soutěžní sezonu jsme zahájili doma s Lípou (výhra 3:2), 
následovala remíza 1:1 v Přibyslavi. Pak přišly výhry s 
Rozsochatcem, Humpolcem a Mírovkou. První porážku nám 
připravili ve Štokách. Následná výhra 4:3 s Košeticemi nám 
zlepšila náladu před očekávaným derby v Havlíčkově Brodě. 

Děkujeme Vám za početné návštěvy a podporu na domácích 
utkáních.                                                               Jan Růžička ml. 

 

STARÁ GARDA 
V sobotu 24. června 2023 jsme byli pozváni na 2. ročník turnaje 
v malé kopané fa. Schlieger, který se konal na pohledském hřišti. 
Po počátečních problémech dát dohromady alespoň 10 hráčů se 
nás v sobotu sešlo 11+3 hráči z mladých pohledských nadějí. 
Naši skupinu jsme vyhráli a zaslouženě postoupili do bojů 
o stupně vítězů. V boji o prvenství v turnaji se v řádné hrací době 
o vítězi nerozhodlo, a tak došlo na penalty. V tomto rozstřelu 
jsme těsně podlehli nejlepším hráčům firmy Schlieger, týmu 
Zakarpattia. I druhé místo je pro nás (dříve narozené) skvělý 
úspěch. Děkujeme všem příznivcům za sportovní podporu. 
Další sportovní aktivitou SG bylo naše dlouho plánované 
soustředění, které se uskutečnilo od čtvrtka 31. 8. do neděle 
3. 9. v rekreačním zařízení Štíří Důl u Krucemburku. Celkem nás 
bylo 24 členů SG. 10 borců se rozhodlo vyrazit na kolech 
a zbytek týmu vezl auty sportovní věci a nezbytný proviant pro 

přežití čtyř dnů a tří nocí. Na soustředění jsme sehráli turnaj 
v nohejbalu a petangue. Naši kondici jsme také zvyšovali stolním 
tenisem nebo kulečníkem. Netradičním kláním byla hra kámen-
nůžky-papír, při které se všichni náramně bavili – soustředění se 
opět vydařilo. 
Mimo naše sportovní aktivity jsme v neděli 17. 9. 2023 pomohli 
Obci Pohled se zajištěním občerstvení při dni otevřených dveří 
na ČOV Pohled. 
V sobotu 30. 9. 2023 zavítáme na přátelské utkání SG do 
Dobronína. Držte nám palce.            Text a foto Miroslav Krpálek



HASIČI – CO JSME DĚLALI PŘES LÉTO 
Děti jarní část sezóny zakončily trochu netradičně. Aby rodiče vyzkoušeli něco jiného než stát za páskou a 
fandit, pozvali jsme je na společný trénink s dětmi. Vytvořily se týmy maminek, týmy tatínků a tým trenérů. 
Většina rodičů měla hadice v ruce poprvé v životě a zjistili tak, že ten útok jednoduše jenom vypadá. Přesto se 
s tím ale statečně poprali. Všichni se krásně vyhecovali a s velkým zápalem se snažili dosáhnout co nejlepšího 
výsledku. Děti jsou ale natolik šikovné, že ne všem týmům se podařilo jejich časům vyrovnat. Celé odpoledne 

si všichni užili a těšíme se na někdy příště. 

Přes velké peripetie způsobené pomalým zráním, a tudíž pozdní sklizní obilí, se nakonec podařilo uspořádat parkoviště u areálu 
Svaté Anny. Děkujeme za spolupráci starostovi obce a Okresnímu mysliveckému svazu. 

Po prázdninách pokračovalo dětské turné v požárním útoku. Vše bylo velmi napínavé až do konce posledního kola, které se konalo v 
Herálci. V obou kategoriích jsme měli zastoupení dvou týmů. V každém kole se zúčastnilo přes 30 družstev mladších a 25 družstev 
starších. Po sečtení bodů z celého letošního ročníku jsme měli několikanásobný důvod k radosti. Všechny naše týmy se umístily v 
TOP 5 pořadí. Starší A tým obhájil loňské vítězství, mladší A tým se radoval z krásného 2. místa, B týmy v obou kategoriích si 
vybojovaly 5. místa. Kromě toho obě kategorie přivezly do Pohledu poháry za nejrychlejší útok a nejrychlejší proudaře turné. 

    

V průběhu celého léta se ženy, muži a dorost zúčastňovali jednotlivých kol HB Rebel ligy, některých kol žďárské ligy a muži zavítali i 
na extraligu. Poslední zářijový víkend se na desátém kole v České Bělé rozhodlo o konečném pořadí letošního ročníku ligy. Ženám 
potřetí patří 2. místo, k tomu prvnímu ale chyběl jen maličký krůček (nejlepší čas 16,45 sekund, 113 bodů, na první místo chyběl 1 
bod). Smíšený dorost ve své první sezóně v této kategorii vybojoval perfektní 2. místo (nejlepší čas 16,96 sekund, 62 bodů). Muži se 
v letošní sezóně trochu trápí, na začátku určitě doufali v lepší než 8. místo (nejlepší čas 17,66 sekund, 92 bodů). 

Veteráni se zúčastnili poháru ve Ždírci a sousedského poháru v Krátké Vsi. 

Co nás čeká v nejbližší době? Děti se pilně připravují na podzimní branný závod, který se uskuteční první říjnovou sobotu. Na sobotu 
14. října připravte před vaše domy všechno nepotřebné železo – tradiční podzimní sběr proběhne od 8 hodin. Výroční valná hromada 
SDH Pohled se uskuteční v pátek 5. ledna – členové obdrží pozvánku.                                                           Text a foto Aneta Kudlová 
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Noční les na zámku Kačina 

Náš spolek byl opět osloven vedením zámku Kačina, abychom v 
rámci akce Noc na Kačině, pro děti i dospělé uspořádali 
Strašidelnou stezku v zámeckém areálu. Přestože bylo horké 
léto a mnoho členů Pokusu se rozjelo na dovolené, toto pozvání 
bylo pro nás výzvou, kterou jsme s radostí a očekáváním přijali. 
Řady účinkujících naštěstí posílili i nečlenové spolku, někteří 
herci se z dovolené vrátili, jiní odložili svůj nástup na ni, a tak 
jsme v plné síle, v sobotu 21. srpna mohli na Kačině strašit. 
Branami Strašidelné stezky prošlo přes 300 dětí, dospělé jsme 
nepočítali. Někteří návštěvníci šli stezku dokonce dvakrát – 
jednou za světla a podruhé za tmy. Osvícený zámek a osvícená 
cesta parkem dodala prostředí tajemnou a opravdu strašidelnou 
atmosféru. Pro účinkující – zvládnout tolik dětí, každému se 
individuálně věnovat a zůstat stále v „roli“ – to byl velmi náročný 
úkol. Přesto se jej všichni zhostili na výbornou a vydrželi strašit 
pět hodin v kuse. O dokonalé práci našich herců svědčil i fakt, že 
se někteří návštěvníci na „naše strašení“ vrátili po zážitcích z 
loňského roku, a tak už nás považovali za „důvěrné“ známé. Byli 
překvapení, že vidí nové pohádkové postavy a jsou připraveny 
nové úkoly. Z Kačiny jsme se vrátili hodně v noci, unavení, ale 
spokojení, že návštěvníci odcházeli nadšení.  

 



Pohledský pohádkový les 
Měsíc září, pohádky a Pohled k sobě již několik let 
neodmyslitelně patří, a to díky pohádkovému lesu. A i když byl 
letos na poslední chvíli přeložen ze soboty na neděli 24. 9. a o 
účinkující byla trošku nouze, dokázali jsme připravit 14 zastavení 
a na 40 pohádkových postav. Počasí nám také přálo, a tak si za 
našimi pohádkovými bytostmi našlo cestu 143 dětí, 146 
dospělých a několik psích kamarádů. Na trase všichni plnili 
zábavné i záludné úkoly. A začalo se zostra – macecha s Dorou 
potrápily nejen Popelku, ale i děti. Naštěstí jim přebírat hrách a 
čočku pomohli holoubek a kocourek. Přes rýmy a hádanky se 
návštěvníci dostali až k úžasné časové bráně a u princezny 
zakleté v čase museli prokázat dobrou mušku při střílení z luku.  
U rybářek ulovili rybku a u vodníků nějakou tu žabku. Znalosti 
přírody se hodily u lesní královny a skřítků, kde všichni poznávali 
stopy zvířátek, a také u Slunce, Měsíce a Hvězdy, kde přemýšleli 
nad sluneční soustavou. Naopak fyzickou zdatnost projevili ve 
slalomu ve velkých botách u kocoura a čaroděje nebo pak u 
pirátů, protože se museli zdatně proplést k pirátské truhlici. A 
koho se děti bály nejvíce? Vrčícího vlka nebo čertů? No, to 
možná teprve poznáme v prosinci ;o) Z pekla se naštěstí všichni 
po laně vyhrabali a když neposlechli černou princeznu, pomohla 
jim ta bílá odemknout nebeskou bránu a cestu ke sladké 
Nebeské cukrárně. Na všechny šikovné a nebojácné děti pak 
čekal v cíli diplom a sladký perníček od ježibaby.  
Věříme, že si děti i dospělí naši pohádkovou cestu užili a že se 
za kouzelnými bytostmi vypraví i příští rok. Přenést se na chvíli 
do světa pohádek, kde dobro vítězí nad zlem, potřebuje čas od 
času přece každý :o).  
Za pomoc s přípravou pohádkového lesa děkujeme všem 
členům, nečlenům i přespolním kamarádům a také obci Pohled 
za pomoc s technickým zabezpečením akce.      

Jana Čermáková 

 

Dětský dramatický kroužek Pokustón 

S dětmi jsme začali pracovat na novém původním muzikálku 
Tajemství vody. Na tento projekt jsme obdrželi finanční dotaci z 
Kraje Vysočina, díky které budeme moci vylepšit především 
technické zázemí pro naše malé herce. Pokustónci se nám vrátili 
po prázdninách.  Okamžitě jsme začali oprašovat to, co jsme již 
uměli, a  začali  zkoušet  dál.  Do   konce  roku  chceme  odehrát  

premiéru představení. Bohužel, obec Pohled nedisponuje 
prostory, které by byly v zimě na představení vhodné, a tak 

uvažujeme o tom, že se jejich premiéra uskuteční v Klubu Oko v 
Havlíčkově Brodě. Včas o ní budeme informovat. 
 

Herecká sekce POKUS 

A je to tady, premiéra opět za dveřmi! Po divácky úspěšné hře 
S tvojí dcerou ne, jsme usilovně přemýšleli a vybírali, co budeme 
dál hrát. Úspěch „Dcery“ je pro nás velmi zavazující a publikum 
nechceme zklamat. Jenže jsme si uvědomili, že pokud budeme i 
podruhé hrát situační komedii ze současnosti, diváci si nás už 
zaškatulkují, a pak když zkusíme hrát něco jiného, budou 
zklamaní. „Řez“ jsme tedy provedli okamžitě. Do souboru 
nastoupili další tři herci a my nazkoušeli zdramatizovanou 
povídku, kterou napsal Oscar Wilde.  K nastudování jsme použili 
dramatizaci Jiřího Rolla a Jaroslava Poura, a protože nechceme 
být spojováni s muzikálem Strašidlo cantervillské, s jehož 
zpracováním vystupují pražští umělci po hradech a zámcích, 
naše představení má název Kletba rodu Canterville. Duch sira 
Simona po několik staletí úspěšně nahání hrůzu obyvatelům 
hradu Canterville. Nový majitel, vyslanec Spojených států 
amerických, je osvícený muž, který nemá pro astrální jevy 
nejmenší pochopení. Strašidlo, vtělení evropské romantiky a 
nostalgie, je konfrontováno s představiteli Nového světa, kteří 
byli tehdejšími Brity vnímáni jako vulgární, přízemní zbohatlíci… 
Původně jsme chtěli premiéru odehrát na netradičním místě, 
jenže nás dostihla realita v podobě prodloužení doby zkoušení, 
premiéra musela být odložena ze září na říjen a my nechtěli 
riskovat nepřízeň počasí… Proto opět vyklidíme bramborárnu a 
přestavíme ji alespoň na několik dnů na KD Bramborárna. 
Premiéra se uskuteční o víkendu 7. a 8. října od 17 hodin. Počet 
míst v Bramborárně je bohužel výrazně omezený. A tak, pokud 
by byla plánovaná představení vyprodaná, budeme se snažit 
uspokojit divácký zájem a doufáme, že bude možné přidat ještě 
jedno představení.  Prosíme tedy naše diváky, na které se 
vstupenky již nedostanou, sledujte vývěsky, www obce a 
Munipolis, včas na ně dodáme aktuální informace. Vstupenky 
nyní obdržíte v prodejně u Hladíků. O představení na 
netradičním místě, milí diváci, také nepřijdete, nebojte se, 
plánujeme jej na červen příštího roku a bude došperkováno 
mnoha efekty, které v našem „kulturáku“ nemůžeme použít. Ale 
teď vás všechny srdečně zveme na naši PREMIÉRU a my sami 
jsme zvědaví, jak vás pobavíme.  

                                                           Yvonna Kršková



MYSLIVECKÝ SPOLEK 

V letošním roce pokračuje myslivecký spolek ve 
své běžné činnosti. Členové chodí na brigády, 
při kterých sbírají kamení na pozemcích 
obhospodařovaných společností OSIVA, 
Pohled. Dále udržují sekáním střelnici 
Okresního mysliveckého svazu u Svaté Anny. 
Důležitou činností je také obnova pachových 

ohradníků, které jsou umístěny podél silnic I. třídy č. I/19 a I/34. Jejich 
úkolem je odradit zvěř a zabránit tak střetům s vozidly. Po žních, jako 
každý rok, začíná období přikrmování zvěře. Do krmelců se dává 
jádro, aby zvěř nabrala dostatečné tukové zásoby a očekávanou zimu 
přežila v dobré kondici. Chtěli bychom touto cestou požádat občany, 
aby zvěři „nepřilepšovali“ pečivem. Do průmyslově vyráběného pečiva 
je totiž přidáváno takové množství lepku, že je to pro zdraví zvěře 
nebezpečné. Pokud chcete zvěři prospět, nastává čas dozrávání 
kaštanů a žaludů. Udělejte si procházku, sbírejte tyto plody a přineste 
je k myslivecké klubovně v Pohledu (za kadeřnictvím). Myslivci je zvěři 
budou předkládat postupně, aby je nezkrmovala plesnivé a nepůsobila 
si tím zdravotní potíže. Všem, kteří takto zvěři v naší honitbě pomohou, 
velmi děkujeme. V neděli 24. 9. proběhly tradiční střelby našeho 
spolku na střelnici u Svaté Anny, zúčastnilo se jich na 20 střelců. V 
období listopadu a prosince se uskuteční tradiční hony. V naší honitbě 
se honu účastní průměrně 30 střelců a honců s 8 lovecky 
upotřebitelnými psy. V lednu 2024 se vrátíme k pěkné tradici pořádání 
myslivecké poslední leče v kulturním domě ve Stříbrných Horách. O 
přesném termínu budeme informovat později.  

Přejeme občanům příjemné prožití pěkných podzimních dnů.  

Myslivosti zdar!                                                   Josef Neuwirth, Jiří Žák 

KLUB DŮCHODCŮ 
Skončily prázdniny, pro děti začala škola a nám pravidelné 
schůzky. Už před prázdninami jsme plánovali menší výlet 
na podzim. V září na schůzce jsme se dohodli, že se 
pojedeme podívat na zámek ve Velkém Meziříčí. Zájezd 
se konal 21. září a byl to pěkný den. Počasí nám přálo, 
průvodkyně na zámku velice šikovná a zámecké i 
muzeální expozice zajímavé. Není to daleko od nás, 
návštěvu zámku můžeme jen doporučit. Také jsme si 
připomněli všechny akce, které se v obci konaly. Tradiční 
pouť u Svaté Anny obohacená o krásný koncert na 
renovovaných varhanách, zahrádkářská výstava v jiných 
prostorách zámku, pletení z pedigu apod. Každoroční 
Pohádkový les v září, premiéra nové hry spolku POKUS v 
říjnu – to jsou věci, u kterých senioři pomáhají.  

Na další schůzky připravujeme program, aby se lidé 
dověděli něco zajímavého. Pravidelné schůzky se konají 
každou první středu v měsíci a přijít mezi nás může každý 
důchodce.  

A ještě připomínáme, že na akcích v obci se při 
občerstvení používají kelímky s obrázky Pohledu a Svaté 
Anny, které je možné si tam zakoupit. Zaznamenali jsme 
ohlasy cizích návštěvníků, že se kelímky velice líbí a že si 
odvážejí pěkný suvenýr. 

Marie Machová  

LÉTO U ZAHRÁDKÁŘŮ 
Máme za sebou první výstavu v nových podmínkách v přízemí pohledského zámku. I když jsme se hodně snažili, 
neproběhlo všechno tak, jak jsme si představovali. Hlavně počasí nám moc nepřálo a také interiéry zámeckého 
přízemí, které jsme měli k dispozici, nebyly pro nás dostatečně velké a zčásti ani dost osvětlené. Přesto se výstava 
návštěvníkům líbila. Máme nové zkušenosti a doufáme, že v dalším roce to zase bude o něco lepší. Děkujeme všem 
návštěvníkům, kterých bylo přes 1500, že se přišli podívat. Výbor děkuje všem členům i nečlenům, kteří obětovali 
svůj čas při přípravě a úklidu výstavy. 

Také touto cestou děkujeme Obci Pohled za zapůjčení stanů a 
nábytku a p. starostovi Ing. Klementovi a místostarostce Petře 
Dvořákové za vydatnou pomoc při organizaci výstavy a 
operativní řešení vzniklých problémů. Poděkování rovněž patří i 
zaměstnancům obce a zastupitelům, kteří nám také pomáhali při 
přípravě a úklidu.  

V srpnu jsme ve spolupráci s obcí Pohled uspořádali malou 
instruktáž vázání kytic. Původně to bylo plánováno jako malá 
komorní akce pro několik zahrádkářů, ale větší zájem nás 
překvapil, takže jsme museli účastníky rozdělit do dvou skupin. 
Pod vedením lektorky si každý uvázal a odnesl domů jednu i 
více kytic a pěkně jsme se při tom pobavili. 
9. září jsme se vydali na výlet do České Skalice na Jiřinkové 
slavnosti. V muzeu Boženy Němcové jsme se pokochali 
množstvím rozkvetlých jiřin, ať už byly zasazené na záhonech 
nebo naaranžované v místnostech. Jiřiny bylo možné také 
objednat, čemuž mnoho účastníků neodolalo. V muzeu jsme 
využili i služeb kavárničky a rovněž si prohlédli stálé expozice 
muzea. Pak jsme pokračovali do Náchoda, kde zrovna na náměstí probíhal jarmark. Odpoledne byl cílem náchodský zámek. Jak je 
známo z lidové písně, je opravdu na vršku kulatém, obklopeném nově upraveným parkem. Z náměstí stoupají k zámku příkré schody, 
které jsme buď museli zdolat nebo se vypravit mnohem delší cestou po mírně stoupajících pěšinách kolem vršku. Všechny nás 
ohromila nestarší účastnice zájezdu, která se o holi po těch hrozných schodech vyšplhala až k zámku. Po prohlídce zámku jsme 
pokračovali autobusem do Zliče na večeři. Při zpáteční cestě jsme se ještě zastavili u ratibořického zámku. Zájezd se všem líbil, 
počasí bylo nádherné a zábava výborná. 
Moštování jsme letos zahájili v sobotu 16. září a budeme pokračovat každou sobotu až do 21. října. Cena zůstává stejná jako loni, 
tzn. 7 Kč za litr moštu. 
Na 9. prosince plánujeme zájezd do divadla v Českých Budějovicích na poetickou a něžnou inscenaci dvou klíčových děl jihočeských 
Vánoc, Rybovy České mše vánoční a výběru ze Svatoroční muziky Adama Václava Michny z Otradovic. Před představením ještě 
navštívíme adventní trhy na náměstí. Jak je poslední dobou u našich zájezdů zvykem, i tento zájezd se rychle obsadil. Zájemci se 
mohou hlásit u p. Rychteckého již pouze jako náhradníci. 

Pro členy chystáme na prosinec ještě setkání nad naší spolkovou kronikou. Termín bude včas upřesněn v naší vývěsce. Členové, 
kteří používají mail, budou informováni také touto cestou. Všem občanům přejeme krásný podzim.                            Jitka Neuwirthová



 Z ČINNOSTI ČERVENOKŘIŽÁKŮ 

Ještě, než jsme se 
definitivně rozloučili před 
prázdninovým 
dobrodružstvím, navštívili 

jsme Mateřskou školu v Pohledu. Zde jsme 
strávili velmi pěkné dopoledne. S dětmi jsme 
si vyzkoušeli telefonát na záchrannou 
službu, rozdělili jsme zdravé a nezdravé 
potraviny, dále jsme si ukázali, jak správně 
manipulovat s člověkem v bezvědomí. 
Nakonec jsme společnými silami ošetřili 
plyšové kamarády, které si děti v tento den 
do školky přinesly. Děti byly velice šikovné, 
moc děkujeme paním učitelkám za krásné 
dopoledne, které jsme zde mohli strávit.  

I tento rok se konal příměstský tábor ČČK 
v Havlíčkově Brodě. Tentokrát jsme se 
kromě první pomoci zaměřovali i na deskové 
hry, a hlavně na vymýšlení své vlastní hry. 
Nezůstali jsme však pouze v Havlíčkově 
Brodě. V půli týdne jsme vyrazili na Zelenou 
horu ve Žďáru nad Sázavou. Dorazili k nám 
také dva hosti. První byl z projektu 
BanalFatal!, který nás seznámil s prevencí 
úrazů páteře a míchy. Druhý host nám 
představil, co je náplní práce pro pátrací a 
záchrannou službu SAR. Vzal si s sebou i 
pejska, který mu při práci pomáhá. 
Letos o prázdninách nechyběl ani pobytový 
tábor. Konal se opět v RS Radost, jehož 
tématem byl Survivor. I přesto, že nám 

počasí moc nepřálo, tábor jsme si velice užili. Dorazili za námi hasiči ze Světlé nad 
Sázavou, kteří nám ukázali svoji techniku a náplň práce, dále jsme pokořovali strach 
z hadů, o kterých jsme se dozvěděli spoustu nových informací a zajímavostí. 
Navštívili nás také holky z BURN FIGHTERS…život s popáleninami, velice jim 
děkujeme za velmi zajímavou a poutavou přednášku. V pátek nás poctil svojí 
návštěvou pan Jan Jirásek, přeživší z Terezína. Pan Jirásek nám povídal o svém 
životě, moc mu děkujeme za to, že se s námi podělil o celý jeho životní příběh, byli 
jsme moc rádi, že s námi zůstal po celé odpoledne až do večerních hodin. Celý tábor 
se nesl v duchu výzev, přátelství a první pomoci. Děkuji všem pohledným křižákům, 
kteří se tábora účastnili, a doufám, že se v takovém krásném počtu sejdeme i příští 
rok. Fotografie z jednotlivých dnů naleznete na facebooku OS ČČK Havlíčkův Brod. 
Děkuji kraji Vysočina, který tábor finančně podpořil z Fondu Vysočiny Kraje Vysočiny. 
I letos táborovou etapu zakončila Monča Ondráčková, která o svém táborovém říká: 
„Od 13. 8. do 19. 8. jsem jako každý rok jela na tábor Beruška jako zdravotnice. Tento 
rok jsem měla (naštěstí) velice málo úrazů. Bylo to dost znát, ale upřímně mi to 
nevadilo. Jako pokaždé byly nějaká klíšťátka, odřená kolena a hlavně štípance. 
Počasí nám velice přálo a celý týden jsme měli jen sluníčko. Také jsem tento rok od 
21. 8. do 25. 8. jela poprvé na tábor do ZOO v Jihlavě. Konkrétně je to organizace 
v ZOO, která se jmenuje Podpovrch. Má funkce byla vedoucí na táboře. Spíše jsme 
připravovali svačinky, pomáhali s aktivitami a dohlíželi na děti. Každý den jsme chodili 
do ZOO a hlavní vedoucí dětem povídala o zvířatech. Ve čtvrtek jsme jeli i do ZOO 
Na Hrádečku, abychom viděli i nějaká jiná zvířátka. V této ZOO je velmi zajímavé to, 
že tam mají třeba lvy nebo velbloudy. Celkově to pro mě byla velká zkušenost, hlavně 
jsem se něco nového dozvěděla primárně o zvířatech. Díky Českému červenému kříži 
jsem letos absolvovala kurz Psychosociální podpory, z kterého jsem byla velice 
nadšená a tímto chci i poděkovat Kříži, že mi vždy umožní a doporučí kurzy 
absolvovat.“ 
Volný čas není nuda - naši křižáci si připravili stánek na již tradiční akci Volný čas 
není nuda, která se konala začátkem září u AZ Centra v Havlíčkově Brodě. Rodičům i 
dětem, kteří hledají vhodný volnočasový kroužek, jsme v silné sestavě 11 členů 
představili naši činnost a všichni si mohli vyzkoušet skládačku lidského těla, masáž 
srdce nebo obvazy ze šátků. 
Motorsvět 2023 - v sobotu 9. 9. naše místní skupina zajišťovala stánek ČČK na 
festivalu dopravní prevence a motorismu Motorsvět 2023. Tuto akci organizuje BESIP 
Kraje Vysočina a Policie ČR ve spolupráci s dalšími složkami IZS a organizacemi 
pracujícími v oblasti motorismu a bezpečnosti silničního provozu. Jedná se o jednu z 
největších akcí pořádaných v Havlíčkově Brodě, a jelikož počasí přálo, našel si do 
areálu Psychiatrické nemocnice cestu velký počet dětí, rodičů i seniorů. Dětem se 
opět velmi líbily skládačky lidského těla, ovšem největší zájem byl o resuscitaci na 
figurínách, a tak naši křižáci učili a vysvětlovali - nezastavili se po celý den. Senioři 
zase využili možnost nechat si změřit tlak a tuk v těle. Odhadem nám prošlo rukama 
na 500 dětí i dospělých. Nicméně křižáci si našli i chvilku na to, aby si prošli ostatní 
stánky - vyzkoušeli si třeba simulátor autonehody, biatlonovou střelnici, stánek s 
vojenskou technikou a další. Na závěr dne si ještě "střihli" roli figurantů v simulované 
nehodě auta a autobusu.  
Děkujeme všem křižákům, kteří se na obou zářijových akcích podíleli, protože učit 
veřejnost laické první pomoci je jedním z našich nejdůležitějších poslání. 
V pátek 15. 9. jsme zahájili první křižácké schůzky, které se budou konat pravidelně 
každý pátek ☺. 

 
Za všechny pohledské křižáky Vám přeji krásný nadcházející podzim plný slunce a 
úsměvu na tváři ☺.                                                                  Text a foto Aneta Eisová  
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